
Protokół Nr 15.2012

z posiedzenia Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które 
odbyło się w dniu 10 lutego 2012 roku w godzinach 1100 – 1320.

Obrady  Komisji  otworzył  i  prowadził  Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop. 
W posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji  w/g załączonej listy   obecności; 
na  14 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 11.  W związku z tym obrady 
Komisji i podejmowane decyzje są prawomocne.
W posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Paweł  Czemiel,  Adam Dobkowski 
i Idzi Podwojski.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Koordynator ds Sportu Powiatu Ełckiego  – Sebastian Kosiorek,
 Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
 Naczelnik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Aneta Werla.

Przyjęty porządek obrad:
1. Przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
3. Prezentacja projektu „Program Rozwoju Sportu dla miasta Ełku na lata 2012-

2015”.
4. Sprawy różne i wolne wnioski.
Do punktu  1 - ego   

Przewodniczący  Komisji  Tomasz  Przekop  zapoznał  zebranych  z  propozycją 
porządku obrad.
Członkowie  Komisji   poprzez  aklamacje,  jednomyślnie  przyjęli  zaproponowany 
porządek obrad jw. 
 
Do punktu  2 - ego

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił  się o zgłaszanie uwag do 
protokółu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie 
przyjęli protokół Nr 14. 2012 z dnia 25 stycznia 2012 roku z ostatniego posiedzenia 
Komisji.  

Do punktu  3 - ego 
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił  zaprezentowany radnym projekt 

„Program Rozwoju Sportu dla miasta Ełku na lata 2012-2015”. Była to prezentacja 
multimedialna.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział na wstępie, że jest to materiał 
roboczy,  by  rozpocząć  wstępną  dyskusję  i  zgłosić  wnioski.  Sport  odgrywa  coraz 
większą rolę, chcemy wspierać jego rozwój, ale przede wszystkim tworzyć w mieście 
warunki  do  jego  rozwoju.  W  tej  chwili  prezentowany  program  należy  traktować 
wyłącznie, jako program roboczy. Chcielibyśmy ten materiał zaprezentować również 
Radzie Sportu przy Prezydencie Miasta. Program zawiera w sobie pewien poziom 
uogólnienia by pokazać kierunki i obszary, które warto w naszym mieście rozwijać.  



Oparliśmy się tutaj o pewną analizę demograficzną dla kogo te przestrzeń sportową 
należy  budować.  Chcemy  zwrócić  uwagę,  że  od  kilkunastu  lat  utrzymuje  się 
niewielka tendencja spadkowa, jeżeli chodzi o liczbę urodzeń w naszym mieście
Spada także liczba młodych ludzi między 15 a 25 rokiem życia. Rośnie natomiast  
liczba  osób  między  30  a  45  rokiem  życia.  Przybywa  również  w  naszym 
społeczeństwie osób starszych
Zasady i źródła finansowania również są bardzo ważne. Następnie Z-ca Prezydenta  
Miasta  Artur  Urbański  omówił  szczegółowo  poszczególne  cele  priorytetowe 
Programu. W analizie SWOT wyróżniono 13 obszarów ważnych dla sportu.
1. Sport szkolny
2. Rekreacja ruchowa
3. Sport
4. Kadra trenerska i instruktorsko-szkoleniowa
5. Sport dla seniorów
6. Kluby i stowarzyszenia sportowe
7. Stypendia, wyróżnienia i nagrody sportowe
8. Infrastruktura sportowa
9. Wydarzenia sportowe
10. Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji (MOSiR)- organizator wydarzeń sportowych i 
animator działań
11. Sport dla osób niepełnosprawnych
12. Współpraca ze sponsorami
13. Współpraca z mediami
Celem nadrzędnym tego programu jest hasło: Aktywny mieszkaniec Ełku.
Zasadniczy  cel  Strategii:   -  wykształcenie  potrzeby  zdrowego  stylu  życia, 
podniesienie kondycji zdrowotnej mieszkańców Miasta Ełku.
Priorytet 1 - Sport dostępny dla wszystkich: 
Działania:
1.2.1 Wspieranie programów promujących aktywność w sferze sportu i rozszerzenie 
oferty programowej na nowe aktywności i dyscypliny
1.2.2 Wspieranie inicjatyw upowszechniana aktywności fizycznej i rekreacji wśród 
osób niepełnosprawnych
1.2.3 Objęcie patronatem imprez o charakterze sportowo- rekreacyjny.
Priorytet 2. - Nowoczesna infrastruktura  sportowo-rekreacyjna.
Bez nowoczesnej bazy sportowo-rekreacyjnej nie jest możliwe odniesienie sukcesów 
sportowych i upowszechnienie sportu. 

Celem priorytetu jest rozbudowa i modernizacja podstawowej bazy sportowej przy 
obiektach szkolnych i osiedlach oraz doposażenie w urządzenia sportowe, a także 
budowa  nowoczesnych  obiektów  o  standardach  pozwalających  przeprowadzenie 
zawodów  sportowych.  Inwestycje  sportowe  to  również  budowa  urządzeń   do 
rekreacji masowej. 
Priorytet 3 – Promocja sportu.

Promocja  sportu  wśród  mieszkańców to  propagowanie   zdrowego  stylu  życia, 
wyposażenia  mieszkańców w wiedzę  i  umiejętności  niezbędne  do podejmowania 
wyborów do poprawy własnego zdrowia i sprawności fizycznej. Wsparcie sportowego 
stylu  życia  to  inicjowanie  i  wspieranie  realizacji   programów  i  działań 
upowszechniania  aktywności  fizycznej  w  różnych  środowiskach  i  grupach 
społecznych. 
Priorytet 4 – Wzrost poziomu wyników sportowych.
Zagadnienia wchodzące w skład tego priorytetu obejmują swym zasięgiem szeroko 



rozumiany sport, ten na wyższym poziomie (klubowy), szkolny, amatorski. Sukcesy 
sportowców przyczyniają się do upowszechniania sportu w świadomości społecznej i 
promocji  miasta.  Zwiększa  się  tym  samym  zainteresowanie  zorganizowanymi 
formami aktywności fizycznej, a to przekłada się na rozwój poszczególnych dyscyplin 
sportowych.  Stworzenie  Projektu  Sportowej  Marki  Miasta  polegać  będzie  na 
systemie  umów  sponsorskich  zawieranych   z  wyróżniającymi  się  sportowcami, 
drużynami sportowymi . Opracowanie i wdrożenie Projektu Sportowej Marki Miasta, 
polegającej  na  zawieraniu  umów  sponsorskich  z  klubami  i  zawodnikami,  którzy 
uzyskają w/w tytuł. 
Realizacja tych celów uzależniona będzie od następujących czynników:
- modernizacja istniejących obiektów;
- strefy aktywności na osiedlach;
- przynależność mieszkańców Ełku do klubów  i stowarzyszeń sportowych;
- wzrost ilości klubów i stowarzyszeń propagujących sport i zdrowy styl życia;
- wzrost liczby osób biorących aktywny udział w imprezach sportowo-rekreacyjnych 
organizowanych w mieście;
- wzrost liczby Ełczan deklarujących sprawność fizyczną;
- zwiększenie dostępności bazy obiektów sportowych;
- ustalenie i wzrost wiodących i perspektywicznych dyscyplin sportu;
- objęcie opieką stypendialna jak największej liczby zawodników;
- stworzenie i realizacja Projektu Sportowej Marki Miasta.

Istotnym  elementem  procesu  planowania  jest  jasny  i  efektywny  system 
monitoringu realizacji zakładanych celów. Od sprawnego systemu monitoringu zależy 
osiągnięcie określonych celów oraz wdrażanie zadań szczegółowych.

Wydział Promocji, Sportu i Kultury Urzędu Miasta Ełku ma za zadanie oceniać 
stopień wdrażania założonych celów. Wydział będzie sporządzać roczne raporty z 
wykonania  zadań realizowanych w ramach poszczególnych celów priorytetowych. 
Raporty pozwolą na dokonanie oceny Strategii, jego aktualizację i modyfikację. Będą 
w syntetyczny sposób przedstawiały analizę efektów realizowanych przedsięwzięć i 
zadań, przybliżających do wyznaczonego celu strategicznego. – szczegółowy opis 
zadań Programu w załączeniu do protokołu. 
Wywiązała się dyskusja.

Przewodniczący Komisji  Tomasz Przekop zwrócił uwagę, że w części II.  Rola i 
zadania samorządu w rozwoju sportu przy powoływaniu się na zapisy ustaw brak jest 
ustawy o sporcie, a jest ona kluczowa w zakresie obszaru kultury fizycznej.

Kolejna sprawa dotyczy wniosku, który był zgłaszany przez Komisję – wyciąg nart 
wodnych,  jako  atrakcja  rekreacyjna.  Taki  punkt  powinien  zostać  dopisany  do 
priorytetu II nowoczesna infrastruktura sportowo-rekreacyjna w pkt. działania.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – są tutaj zawarte pewne cele i wytyczne do jakich 
należy dąży. Warto tutaj jeszcze coś dodać np. w formie imprezy masowej np. test 
sprawności fizycznej (w zależności do jakiej grupy wiekowej będzie on skierowany).  
Dobrze, ze w tym programie znalazł się rozwój rekreacji ruchowej. Może należałoby 
również pomyśleć nad opracowaniem „Strategii rozwoju turystyki dla Ełku”. 

Radny Ireneusz Dzienisiewicz zwrócił uwagę, że analiza SWOT ma w sobie dużo 
sprzeczności. Takie pojęcia jak kryzys gospodarczy, kwestia sponsoringu, zapis w 
pkt.  12  duży potencjał  sponsorów – nie  ma odniesienia  do  sportu  ełckiego.   Są 
określone grupy sponsorów, którzy finansują sport i to „duży” sport. U nas wszyscy 
muszą się na ten „sport” składać. Jeśli chodzi o aspekt finansowy- jego ocena to 
również  wiele  sprzeczności.  Nie  należy  umieszczać  takich  zapisów,  które  budzą 
sprzeczności.



Priorytet III.2.2
− Wydarzenia sportowe na obiektach: lodowisko to nie miejsce do robienia imprez,
− hala sportowa przy ul. Kościuszki – nie ujmować,
− kwestia zagospodarowania plaży – należałoby zapisać punkt – utworzenie plaży 

miejskiej,
− Nagroda Białej Lilii  – budzą pewne wątpliwości nagrody w dziedzinie „Mecenas 

Sportu”.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz – ten projekt nie zawiera 

kluczowej  analizy występujących  problemów.  W analizie  SWOT brak informacji  o 
wadze  problemu i  związkach występujących  pomiędzy poszczególnymi  wynikami. 
Brak  informacji  o  ocenie.  Prosi  o  udostępnienie  protokołów  ze  spotkań  z 
poszczególnymi trenerami, klubami celem zapoznania się z wnoszonymi uwagami. 
Ponadto:
− czy planuje się poddanie tego projektu konsultacjom społecznym?
− brak boiska pełnowymiarowego do celów treningowych.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – nie powinniśmy patrzeć na sport tylko 
przez pryzmat  piłki  nożnej,  ale  chodzi  tutaj  o  każdą formę aktywności  ruchowej. 
Ponadto analiza SWOT będzie przeanalizowana i poprawiona.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop zwrócił uwagę, by w zapisach używać 
nomenklatury sportowej, np. piłka siatkowa, piłka koszykowa – str. 4. Co do zadań 
MOS - należy sprawdzić, czy są ujęte wszystkie zadania, gdyż wiele doszło. 
Analiza SWOT, jest bardzo dużo uwag i dobrze, że zostaną te zapisy poprawione i 
zrobione w innej formie. 
− co do współpracy ze sponsorami – ich interesuje wyłącznie sport medialny.
− brakuje tutaj mecanatu i taki zapis warto umieścić – str. 46.
− jeśli  chodzi  o  współpracę  ze  stowarzyszeniami  to  proponuje  zawrzeć  takie 

elementy,  jak umowy wieloletnie,  tak by stowarzyszenia w marce miasta miały 
dostęp do infrastruktury sportowej. 

− szkolenie kadry trenerskiej i wolontariuszy – określenie jakie podmioty mają się 
tym zająć.

− objęcie odrębnym dofinansowaniem dyscyplin olimpijskich, 
− rozwój  systemów  szkolenia,  opracowywania  programów  szkolenia  (Szkoła 

Sportowa),
− utworzenia specjalistycznej przychodni sportowej str. 51 – czy nie powinno to się 

zazębiać z NFZ?
− str.  55  pkt.  4.1  –  wystarczy  dofinansować  dobrymi  stypendiami,  nie  potrzeba 

medali  czy innych symboli.  Jeśli  chodzi o stypendia – to mniej ale konkretniej. 
Umowa 2-3 letnia  z  monitorowaniem osiągnięć w przypadku „Sportowej  marki 
miasta”,

− str.  58  –  misją  szkoły  sportowej  będzie  osiągnięcie  wysokiego  wyniku 
sportowego, propagowanie zdrowego i czynnego wypoczynku,

− str. 59 – stworzenie puli środków finansowych na sport pozyskiwanych z dużych 
inwestycji od 0,5% do 1% pozyskiwanych środków.
Wiceprzewodniczący Rady Miasta Michał Tyszkiewicz:

− brakuje tutaj danych, ile te działania będą kosztowały,
− brakuje terminów oraz osób, instytucji, które mają to wprowadzić.

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  na  tym  etapie  trudno  określić  takie 
szczegóły. Ponadto co roku dokument będzie weryfikowany i aktualizowany.

Radny Romuald Szuliński zwrócił uwagę, że kluby sportowe ponoszą duże koszty 
za badania swoich zawodników: dla seniora jest to 246 zł, dla juniora – 186 zł.



Radny Krzysztof Wiloch -  ten dokument jest opracowany dobrze i jest kompletny. 
Jeśli chodzi o zgłaszane uwagi należy je przyjąć tak, iż służą one ulepszeniu tego 
opracowania. Ponadto ze swej strony radny by oczekiwał:
− na str. 58 brak najważniejszego czynnika, jakim są liderzy i należy to uwzględnić 

w przypadku monitoringu,
−  w działaniach operacyjnych, każdy priorytet powinien mieć lidera,  określone kto 

jest odpowiedzialny z imienia i nazwiska i ta osoba przedstawia plan działania na 
rok a następnie sprawozdanie w formie zwięzłego dokumentu, co udało się zrobić,

− jeśli  uda się nam po przyjęciu ten dokument wdrożyć  i  zrealizować,  będzie on 
doskonałym wzorcem dla wielu środowisk sportowych.
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – chcemy ten program konsultować jak 

najszerzej.  Wszystkie  zgłoszone  tutaj  uwagi  będziemy  brali  pod  uwagę.  Do 
uchwalenia zostanie przedłożony ten sam dokument ale ze wszystkimi poprawkami. 
Założyliśmy pewien cel, którego odzwierciedleniem jest ten dokument.

Radny Zbigniew Jędrkiewicz – należy tutaj pamiętać o dostępności bazy sportowej 
dla stowarzyszeń, które zajmują się zajęciami sportowymi i rekreacyjnymi.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – przy dużych imprezach sportowych, 
jak np. turniej piłki siatkowej można byłoby organizować konferencje tematyczne dla 
nauczycieli i działaczy sportowych z trenerami, którzy przyjeżdżają na takie zawody 
ze swoimi zespołami.

Do punktu  4- ego
  Radny Zbigniew Jędrkiewicz poruszył sprawę godzin funkcjonowania lodowiska 

przy stadionie MOSiR. Czy w dni wolne – weekendy nie mogłoby ono funkcjonować 
dłużej?

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  od  nowego  sezonu  2012/2013 
zorganizujemy  inaczej  pracę  lodowiska,  inaczej  zostanie  rozplanowany 
harmonogram.

Przewodniczący Komisji Tomasz Przekop – Prezydent Miasta również zapoznał 
się z wystąpieniem Klubu „Mazur” Ełk , czy coś w tej sprawie jest nowego?

Z-ca Prezydenta Miasta Artur  Urbański  – od lata  toczy się  dyskusja na temat 
dofinansowywania klubów sportowych, takich jak „Mazur” Ełk. Na pewno skala tych 
środków powinna być  większa i  trzeba nad tym pracować .Dotyczy to  zwłaszcza 
drużyn, które uczestniczą w rozgrywkach. Powinniśmy wspólnie wypracować model 
współpracy,  który  będzie  działał  w  obie  strony.  Będziemy  starali  się  budować 
prawdzie partnerstwo z klubami.
 

 
Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji:

Małgorzata Stachowiak           
       Tomasz Przekop  
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